

Ciri-ciri Sasterawan Agung



Dr Budi Darma

Profesor Emeritus, Universitas Negeri Surabaya

Tarikh: Khamis, 1 Disember 2011

Masa: 3.00-4.30 ptg

Tempat: LT 11 (NIE5-01-LT11)

Institut Pendidikan Nasional, NTU

Abstrak

Seorang sasterawan agung, pada hakikatnya, adalah seseorang yang mempunyai masalah peribadi, seperti misalnya cacat fizikal, cacat sosial, cacat psikologi, dan lain-lain. Dengan adanya masalah peribadi tersebut, ditambah pula dengan kegagalan-kegagalannya untuk mencapai cita-citanya, seperti misalnya cita-cita untuk menjadi orang terkenal, untuk dicintai, dan lain-lain, sasterawan terdorong untuk “lari” dan “menyembunyikan” diri di dalam dunia fantasinya. Melalui dunia fantasi ini terciptalah “sejenis realiti baru” yang dalam kehidupan sehari-hari sebetulnya tidak ada. “Sejenis realiti baru” ini tidak lain adalah karya sastera yang mampu mencerahkan minda manusia, kerana melalui sejenis “realiti” baru ini, manusia mampu melihat aspek-aspek kehidupan lain yang tidak disedari oleh manusia sebelumnya. Di sini tampak perbezaan antara seorang sasterawan dan seseorang bukan sasterawan yang mempunyai masalah peribadi dan gagal dalam kehidupannya, seperti misalnya Hitler. Sasterawan melalui “sejenis realiti baru”nya tidak ingin mengubah dunia nyata menjadi dunia baru, sementara Hitler berusaha merealisasikan cita-citanya dengan menciptakan perubahan-perubahan nyata, iaitu melalui Perang Dunia II.

Biodata:

Budi Darma lahir di Rembang, Jawa Tengah, Indonesia, 25 April 1937, dan kini Profesor Emeritus UNESA (Universitas Negeri Surabaya). Untuk dua minggu bermula 22 November 2011, beliau Profesor Pelawat di Jabatan Bahasa dan Kebudayaan Melayu, NIE. Beliau memperoleh pendidikan untuk peringkat PhD dengan tajaan The Ford Foundation dari Indiana University, Bloomington, Indiana, Amerika (1980), dan telah memperoleh beberapa anugerah, antara lain SEA-Write Award (Bangkok, 1984), Anugerah Seni Pemerintah Republik Indonesia (1993), Satya Lencana Kebudayaan Presiden Republik Indonesia (2003), dan Anugerah Sastera Mastera (Brunei Darussalam, 2011).



Semua dipersilakan hadir!



Harap berdaftar dengan Puan Saripah Basir (saripah.basir@nie.edu.sg) jika anda ingin menghadiri seminar ini.

Untuk keterangan lanjut, sila hubungi Penyelaras Siri Seminar Jalinan Budi, Dr Mukhlis Abu Bakar

(mukhlis.abubakar@nie.edu.sg).